
1 
 

                                                                                       Krobia, dnia 6 marca 2017 r. 
 

 

                                         P R O T O K Ó Ł    Nr   XXIX/2017 
 

                                   z   XXIX sesji  Rady  Miejskiej  w K r o b i ,  

w dniu  2 marca 2017 r. w ZSOiZ w Krobi     

========================================================= 

                   godzina rozpoczęcia:    16.30 

                   godzina zakończenia:   18.10  

                    Na ogólną liczbę 15 osobowego składu Rady w sesji uczestniczyło 14 

radnych, nieobecny Henryk Busz.   
 

                   Ponadto w sesji uczestniczyli :  

              ====================== 

     1.   Czwojda Sebastian          - Burmistrz Krobi.  

     2.   Listwoń Michał               - Zastępca Burmistrza. 

     3.   Walczak Damian             - Skarbnik Gminy.     

                   4.   Agnieszka Michalak        - radca prawny 

                   5.   Sołtysi Gminy Krobia.                  

                   6.   Zaproszeni goście, przedstawiciele organizacji i zakładów pracy.                    

 

Sesji przewodniczył przewodniczący Rady Miejskiej Łukasz Kubiak. 

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji. 

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                       

w okresie międzysesyjnym. 

7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Krobi w okresie międzysesyjnym. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  

a) projektu dostosowania sieci  szkół podstawowych i sieci dotychczasowych 

gimnazjów publicznych do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą 

– Prawo oświatowe, 

b) przyznania stypendiów Rady Miejskiej dla uczniów, 

c) wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

niezabudowanej położonej w Krobi,  

d) przejęcia od Powiatu Gostyńskiego zadania zarządzania przystankami 

komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych  w granicach 

administracyjnych Gminy Krobia, 

e) określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Krobia, 

warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłaty za 

korzystanie z tych przystanków, 



2 
 

f) zmiany Uchwały Nr XXVII/239/2016 Rady Miejskiej  w Krobi  z dnia                        

28 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej                     

Gminy Krobia  na lata 2017 - 2028, 

g) zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2017. 
 

          9.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

      10.  Wolne głosy i wnioski. 

      11.  Zakończenie. 

Ad. 1 Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.   

Przewodniczący Rady powitał radnych, sołtysów, pracowników Urzędu oraz pozostałych 

zaproszonych gości.  

Na podstawie listy obecności stwierdzono, że na sali znajduje się 14 radnych, wobec czego 

sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.  

Burmistrz przedstawił obsługę prawną Gminy Krobia  w osobach pani Magdaleny 

Kurzawskiej i Agnieszki Michalak, funkcjonującą od 1 stycznia br.  

     Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad.       

      Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji.                                                           

Burmistrz zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad sesji o nazwę projektu uchwały w pkt 

8a) w sprawie projektu dostosowania sieci  szkół podstawowych i sieci dotychczasowych 

gimnazjów publicznych do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo 

oświatowe.      

     Zgłoszony wniosek przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych.                                                                                              

Porządek po zmianach przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych. Pierwotny porządek 

stanowi załącznik do protokołu.  

     Ad. 3 Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji.  

     Protokół z XXVIII sesji przyjęto jednomyślnie,  głosowało 14 radnych.  

     Ad. 4 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji.       

     Burmistrz : wpłynęła odpowiedź WZDW na interpelację radnego R. Olejniczaka                               

o uporządkowaniu pobocza drogi nr 434, wykonaniu w  terminie do 15 lutego oraz 

Starostwa Powiatowego w Gostyniu dotyczące remontów dróg zgłaszanych przez radnych                             

J. Mikołajczaka i G. Skrobałę.  

      Do Starostwa Powiatowego w Gostyniu przekazano interpelację radnej K. Łabędy 

dotyczącą utwardzenia terenu przy posesji ul. Kobylińskiej 65 w Krobi.  

      Ad. 5 Interpelacje i zapytania radnych. 

      L. Włodarczyk : odcinek drogi Chumiętki – Pudliszki jest nie przejezdny, a wiele osób z 

niej korzysta. Od strony Pudliszek podjęliśmy działania aby jej część odtworzyć lecz przy 
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kilku gospodarstwach ze względu na wysokość rowu nie było to możliwe.  Na dzień 

dzisiejszy samochód osobowy tą drogą przejechać nie może, dlatego należałoby podjąć 

działania aby usprawnić ruch na tym odcinku.  

      P. Wajnert : pan burmistrz wspomniał o nowej nawierzchni drogi od strony ul. Dworcowej 

w Krobi w kierunku Grabianowa, lecz widoczne są na tym odcinku znaczne ubytki                         

w jezdni, które wymagają pilnej naprawy.  

      H. Urbański : mieszkańcy ulic Kopernika, Cichej i Kwiatowej zwrócili się z zapytaniem, 

czy wzorem lat ubiegłych wykonywana będzie naprawa cząstkowa dróg gminnych na tych 

odcinkach? 

      K. Perdon : pytanie dotyczy uchwały stawek śmieciowych, ponieważ podobno ta uchwała 

w Związku Komunalnym została unieważniona. Zapytanie dotyczy wg jakich stawek 

mieszkańcy mają płacić za odbiór odpadów? Jeśli jest to nieprawda to proszą                                   

o zaprzeczanie. 

      D. Szpruta : 1. Sprawy dotyczą  miejscowości Kuczyna : przy posesji nr 37 wysoki 

krawężnik uniemożliwia bezpieczny wyjazd, natomiast na wysokości posesji nr 10 do 13 

zastoiny wody zalewają drogę i posesję.  

      Interpelacje nieobecnego radnego H. Busza przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej  :                      

1. Sprawa dotyczy zamontowania lustra przy skrzyżowaniu w Sułkowicach w kierunku dróg 

do Domachowa, Posadowa i Ludwinowa. Proszę o rozważenie usytuowania lustra dla 

pojazdów jadących z kierunku Ludwinowa, be względu na istniejący znak STOP 

widoczność w tym miejscu jest bardzo ograniczona uniemożliwiająca kierowcom 

możliwość prawidłowego i bezpiecznego przejazdu.  

      2. Sprawa dotyczy naprawy ubytków w jezdni na odcinku drogi Wymysłowo – Sułkowice                   

i dalej Sułkowice do Ludwinowa, gdyż stan tej drogi po zimie jest katastrofalny, a w wielu 

miejscach ubytki przekraczają głębokość 15 cm. Taki stan zagraża bezpieczeństwu w ruchu 

drogowym oraz uszkodzeniem pojazdów.   

Ad. 6 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach  

podejmowanych                  w okresie międzysesyjnym.  

27.01 – wraz z radnymi R. Szulc i H. Urbańskim uczestniczyłem w Zgromadzeniu 

Publicznym przed RDOŚ w Poznaniu przeciwko planom eksploatacji nowych kopalni 

odkrywkowych w Wielkopolsce. 

29.01 – radni uczestniczyli w gminnych obchodach 98. Rocznicy Powstania 

Wielkopolskiego, których organizatorami byli: Gmina Krobia i Koło Towarzystwa Pamięci 

Powstania Wielkopolskiego w Krobi. 

10.02  - grupa radnych wzięła udział w XV gminnych zawodach strzeleckich z karabinka 

pneumatycznego, których finał odbył się w ZSPiG w Pudliszkach. Organizatorami 

zawodów byli: Klub Żołnierzy Rezerwy  im. Gen. J. Bema w Krobi oraz Gmina Krobia. 

11.02 – uczestniczyłem w VI turnieju w strzelaniu z broni pneumatycznej dla                            

członków Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych z terenu gminy Krobia. Organizatorami 
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imprezy byli: Zarząd Oddziału Miejsko – Gminnego ZOSP RP w Krobi, Gmina                                

Krobia oraz Klub Żołnierzy Rezerwy im. gen. J. Bema w Krobi.                                                                                                         

13.02 – odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy w celu wydania opinii                 

w zakresie realizacji zadania pn. „Budowa i modernizacja dróg i chodników w gminie 

Krobia w 2017 roku”. 

13.02 – na zaproszenie Zarządu Bractwa Kurkowego w Krobi wiceprzewodniczący 

Krzysztof Perdon i radny Hieronim Urbański uczestniczyli w spotkaniu, którego celem było 

omówienia zasad korzystania z gminnej strzelnicy sportowej. 

24.02 – na zaproszenie Wojewody Wielkopolskiego Zbigniewa Hoffmana uczestniczyłem 

w spotkaniu noworocznym w Poznaniu.  

27.02 - odbyło się wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady Miejskiej w Krobi w celu 

analizy projektów uchwał na 29. sesję Rady Miejskiej w Krobi i omówienia spraw 

bieżących. 

27.02 - odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych w celu wydania 

opinii do projektów uchwał na 29. sesję Rady Miejskiej w Krobi. 

02.03 – uczestniczyłem w zebraniu sprawozdawczym Gminnego Koła Hodowców i 

Producentów Bydła w Krobi. 

02.03 – odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy w celu wydania                     

opinii do projektów uchwał na 29. sesję Rady Miejskiej w Krobi.                                                                                 

02.03 - odbyło się posiedzenie Komisji Budżetu w celu analizy projektów uchwał na 29. 

sesję Rady Miejskiej w Krobi. 

      

     Ad. 7 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie przedstawił  Burmistrz Krobi, stanowi ono załącznik nr 1 do protokołu.  

     Ad. 8  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:                                                                         

a) projektu dostosowania sieci  szkół podstawowych i sieci dotychczasowych 

gimnazjów publicznych do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo 

oświatowe.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawiła Kierownik Referatu Oświaty i Spraw 

Społecznych A.Linowska.     

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych G. Skrobała: komisja obradowała                 

w dniu 27.02.2017 r. i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.                           

Uchwałę Nr XXIX/250/2017 Rady Miejskiej  w Krobi  z dnia 2 marca 2017 r. w sprawie 

projektu dostosowania sieci  szkół podstawowych i sieci dotychczasowych gimnazjów 

publicznych do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe; 

przyjęto jednomyślnie, głosowało14 radnych. 

b) przyznania stypendiów Rady Miejskiej dla uczniów. 

Projekt uchwały i uzasadnienie  przedstawiła  Sekretarz Gminy  K. Szablewska.  
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Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych G. Skrobała: komisja obradowała                   

w dniu 27.02.2017 r. i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

Uchwałę Nr XXIX/251/2017 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 2 marca 2017 r.                              

w sprawie zmiany przyznania stypendiów Rady Miejskiej dla uczniów; przyjęto 

jednomyślnie, głosowało14 radnych. 

c) wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

niezabudowanej położonej w Krobi. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.                           

Przewodniczący Komisji Rolnictwa H. Urbański: komisja obradowała w dniu 2.03.2017 r.                        

i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Uchwałę Nr XXIX/252/2017 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 2 marca 2017 r.                              

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

niezabudowanej położonej w Krobi; przyjęto jednomyślnie, głosowało14 radnych. 

d) przejęcia od Powiatu Gostyńskiego zadania zarządzania przystankami 

komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych                                                   

w granicach administracyjnych Gminy Krobia.                                                                                             

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawiła Kierownik Referatu Inwestycji i Remontów                  

O.Pawlaczyk.                                                                                                                               

Przewodniczący Komisji Rolnictwa H. Urbański: komisja obradowała w dniu 2.03.2017 r.                        

i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Uchwałę   Nr XXIX/253/2017   Rady   Miejskiej   w Krobi  z  dnia  2 marca  2017 r.                         

w  sprawie przejęcia od Powiatu Gostyńskiego zadania zarządzania przystankami 

komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych  w granicach 

administracyjnych Gminy Krobia ; przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych. 

e) określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Krobia, warunków 

i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłaty za korzystanie z tych 

przystanków.                                                                                                                                                  
Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawiła Kierownik Referatu                                        

Inwestycji i Remontów O. Pawlaczyk.                                                                                        

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy H. Urbański : komisja obradowała 

w dniu 25.01.2017 r. i projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.                                                           

Uchwałę Nr XXIX/254/2017 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 2 marca 2017 r.                          

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Krobia, warunków 

i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłaty za korzystanie z tych przystanków; 

przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych. 

f)  zmiany Uchwały Nr XXVII/239/2016 Rady Miejskiej  w Krobi  z dnia 28 grudnia 

2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Krobia  na 

lata 2017 – 2028. 

Projekt uchwały i uzasadnienie oraz autopoprawkę stanowiącą załącznik nr 2 przedstawił  

Skarbnik Gminy D. Walczak.  
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Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem : komisja obradowała w dniu 2.03.2017 r.                             

i po analizie projektu uchwały i autopoprawki zaopiniowała pozytywnie jednogłośnie. 

Zgłoszoną autopoprawkę przyjęto jednogłośnie, głosowało 14 radnych.                                                                      

Uchwałę Nr XXIX/255/2017 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 2 marca 2017 r.                        

w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/239/2016 Rady Miejskiej  w Krobi  z dnia 28 

grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Krobia  

na lata 2017 - 2028, przyjęto jednomyślnie, głosowało14 radnych. 

g)  zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2017.                                                                                                                                     

Projekt uchwały i uzasadnienie oraz autopoprawkę stanowiącą załącznik nr 3 przedstawił  

Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem : komisja obradowała w dniu 2.03.2017 r.                          

i po analizie projektu uchwały i autopoprawki zaopiniowała pozytywnie jednogłośnie. 

Zgłoszoną autopoprawkę przyjęto jednogłośnie, głosowało 14 radnych.                                                                       

Uchwałę Nr XXIX/256/2017 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 2 marca 2017 r. w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2017; przyjęto jednomyślnie, 

głosowało14 radnych. 

  Ad. 9 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.                                                                                    

Burmistrz : odpowiadając radnemu L. Włodarczykowi odnośnie drogi Pudliszki – 

Chumiętki, to jej stan rzeczywiście jest zły, natomiast sytuacja jest skomplikowana 

dotycząca w ogóle utrzymania dróg dojazdowych do pól. Pomimo środków finansowych 

przeznaczanych z gminnego budżetu na kruszenie kamieni z przeznaczeniem na 

odtwarzanie tych dróg i wykonywaniu różnych inwestycji na drogach dojazdowych do pól  

ich stan jest ciągle niezadowalający. Ze względu na niszczenie systemów melioracyjny                       

i przerywania rur, nieodpowiedniego gospodarowania sąsiadującymi nieruchomościami pól 

uprawnych zdecydowanie przyczynia się do pogorszenia stanu tych dróg. Kwestia czy tylko 

w zakresie działań samorządu jesteśmy w stanie te  drugi utrzymać i czy nie wymagałoby to 

też podejścia do tego tematu właścicieli pól uprawnych. Taka inicjatywa została przez nas 

podjęta  w zakresie próby odnowienia dróg poprzez działania  polubowne z właścicielami 

gruntów rolnych. Z dróg tych jednak przede wszystkim korzystają właściciele gruntów 

przyległych i dlatego podejmowane są działania odnowienia granic, jest jednak kwestia 

kosztów na takie procesy.  Stan tej drogi jest zły i pewne działania podejmiemy.   

  Odpowiadając radnej P. Wajnert odnośnie ubytków w  drodze  od ul. Dworcowej                          

w kierunku Grabinowa, to jak co roku w okresie wiosennym będą realizowane cząstkowe 

naprawy dróg, w pierwszej kolejności tam gdzie będzie to konieczne wykonane zostaną 

naprawy na drogach gminnych. Nie realizowane to jest w okresie zimowym, ze względu na 

uznanie, iż naprawy ubytków „na zimno” będzie miało tylko charakter doraźny.          

Dotyczy to także interpelacji związanej z naprawą ulic zgłaszaną przez radnego                         

H.Urbańskiego.                                                                                                                         

Odpowiadając radnemu K. Perdonowi na zapytanie związane z uchylaniem uchwały związku 

w zakresie zmiany stawek za odbiór odpadów, to nie mam żadnych informacji uchyleniu tej 

uchwały przez wojewodę w trybie nadzoru. .    
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  Odpowiadając radnemu D. Szprucie na problemy związane z drogą w Kucznie, to 

przyjrzymy się  jaki jest stan i diagnozę przyczyn.  

  Odpowiadając na sprawy zgłaszane przez radnego H. Busza, to są to tematy związane z 

drogami powiatowymi, które przekazane zostaną do zarządcy drogi.  

Ad.10 Wolne głosy i wnioski.  

P. Wajnert : trafiłam na postanowienie Naczelnego Sądu Administracyjnego z końca 

stycznia dotyczące nieruchomości PKP. Czy gmina ma potwierdzanie, że to kolej jest z całą 

pewnością właścicielem nieruchomości na terenie naszej gminy? Z publikacji tej wynika, że 

90 % nieruchomości PKP należy do gmin, ponieważ okazuje się, że dekrety z lat 90. nie 

zostały podpisane właściwie przez kolej. Jak to wygląd w naszej gminie, czy takie dekrety 

pospisywano?  

Burmistrz : przed rokiem 1990 działał jednolity system własności państwa, czyli wszystkie 

nieruchomości były własnością skarbu państwa. W wyniku komunalizacji różne instytucje 

uwłaszczały się na majątku państwowym i wtedy Gmina Krobia stała się właścicielem 

szeregu nieruchomości. W przypadku PKP, z tego co wiem nie było wówczas przenoszenia 

własności, ale użytkowanie wieczyste.  Oczywiście można podejmować inicjatywy 

dotyczące sprawdzenia własności działań przy zmianie tego statusu, a można sobie 

wyobrazić, że gdzieś były nieprawidłowości.   Przykładem takich działań jest utrata prawa 

własności Domu Pomocy Społecznej w Chwałkowie. Kiedyś administracja państwowa 

zawiodła i po sprawach sądowych decyzje uchylono i własność wróciła do byłych 

właścicieli. Gmina nie podejmowała dotąd takich działań sprawdzających statusu własności 

kolejowych na naszym terenie i aby to zrobić konieczna byłaby konkretna weryfikacja.                   

P. Wajnert : z tego orzeczenie wynika, że 90 % należy do gmin.                                            

Burmistrz : nie znam orzeczenia i trudno mi się odnieść do tej konkretnej sytuacji.                           

W naszym przypadku nie ma sytuacji takiej, że tereny zarządzane prze PKP mógłby 

stanowić własność gminy.                                                                                                                          

P. Wajnert : prosiłabym jednak  przyjrzeć się temu dokładnie.  

J. Gałęzewski : czego dotyczyło spotkanie dotyczące korzystania ze strzelnicy                           

gminnej, jakie były ustalenia?                                                                                                                            

K. Peron : w spotkaniu tym reprezentowałam gminę, radę i bractwo kurkowe. Określono 

takie ustalenia, które będą skutkowały, że strzelnica zacznie funkcjonować dla społeczności. 

Wydawało się, że będzie ona oblegana i zainteresowanie będzie duże, lecz poza 

przedstawicielami trzech szkół biorących udział w spotkaniu uczestniczyło 10 organizacji 

pozarządowych na 40 działających na terenie gminy Krobia. Ustalono iż określone zostaną 

dni, w których korzystać ze strzelnicy będzie młodzież szkolna pod nadzorem osób do tego 

uprawnionych treningów strzeleckich. Określone zostanie także wg jakich zasad będą 

mogły osoby prywatne mogły korzystać ze strzelnicy.                                                                             

Burmistrz : z treści zawartej umowy porozumienia wynika realizacja z każdej ze stron.  

Ad. 11 Zakończenie obrad  sesji.                                                                                        

Przewodniczący Rady Miejskiej: dziękuję wszystkim osobom, które sesję przygotowały, 

dziękuję wszystkim za przybycie i zamykam XXIX sesję Rady Miejskiej w Krobi. 
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   Protokół sporządziła :                                                  

       Aurelia Sikorska   


